
رونالدو به النصر می رود؟ به رئال می رود؟ در منچستر 
می ماند؟ اینها س�ؤالاتی هس�تند که ای�ن روزها در 
خصوص فوق ستاره فوتبال پرتغال مطرح می شود. حالا 
اما با اظهار نظررئیس باشگاه النصر که اعلام کرد تمام 
خبرها در مورد حضور او در عربستان کذب است همه 
چیز باز هم تغییر کرده و همه منتظرند تا حداقل خود 
رونالدو مقصد بعدیش را اعلام کند. رونالدو شاید حتی 
فکرش را هم نمی کرد که بعد از جام جهانی قطر با چنین 
شرایطی روبه رو شود. ش�رایط و روزهایی که شاید به 

خداحافظی همیشگی او از فوتبال بینجامد.

8849843213سرويس ورزشي

برنامه ری�زی ب�رای حض�وری پرق�درت در 
باز ی های آس�یایی و پاراآس�یایی ای�ن روزها 
مهم ترین مقوله ای است که می تواند مسئولان 
ورزش کش�ور را دور ی�ک می�ز جم�ع کن�د. 
بازی های آسیایی و پاراآسیایی یکی از مهم ترین 
رویدادهای پیش روی ورزش ایران طی یک سال 
آینده اس��ت. رقابت های حائ��ز اهمیتی که باعث 
شد س��تاد بازی های آس��یایی و پاراآسیایی برای 
برنامه ری��زی و همچنی��ن تبیین ش��اخص های 
اعزام به این دو رویداد در وزارت ورزش تش��کیل 
جلس��ه دهن��د. جلس��ه ای ب��ا حض��ور محمود 
خسروی وفا رئیس کمیته المپیک، غفور کارگری 
رئیس کمیته پارالمپیک و س��یدمحمد پولادگر 
معاون توس��عه ورزش قهرمانی ک��ه تمرکز روی 
رشته های مدال آور، یکی از اصلی ترین موارد مطرح 
شده در این جلسه بود و خسروی وفا، رئیس کمیته 
ملی المپیک نیز تأکید ویژه ای بر آن داشت: »در 
مسابقات پیش رو باید نتایج دوره گذشته را حفظ 
کنیم و ارتق��ا دهیم. به همین دلی��ل باید با اعزام 
کاروان کوچک تر، اما کیفی به هانگژو نتایج بهتری 
را کسب کنیم. فدراسیون های شرکت کننده باید 
بسیج شوند تا بتوانیم جایگاه کشورمان را در این 
رویداد مهم ارتقا دهیم، اما در این مس��یر وزارت 
ورزش و  جوانان، کمیته ملی المپیک، پارالمپیک و 
فدراسیون ها باید با یک هدف مشترک و یک نقشه 
راه پیش بروند تا موفق به کس��ب بهترین نتیجه 

ممکن شوند.«
   شرایط ورزشکاران باید مهیا باشد

بی شک یکی از مهم ترین عوامل موفقیت در بازی های 
آس��یایی و پاراآس��یایی مهیا کردن ش��رایط برای 
ورزشکاران است. مسئله ای که البته خسروی وفا نیز 

بدان اشاره دارد: »در این بین فراهم سازی تسهیلات 
مالی برای ورزش��کاران در اردو  اهمیت بسیار دارد. 
باید تلاش کنیم با حذف دغدغه ها و مش��غله های 
فکری ملی پوشان در اردو، شرایط مناسب تر روانی 
را برای آنها در این رویداد مهیا کنیم.« اما باید دید 
موارد حائز اهمیتی که رئیس کمیته ملی المپیک 
در راستای حمایت از ورزش��کاران جهت حضوری 
پرقدرت در بازی های آس��یایی و پاراآسیایی مطرح 
می کند به مرحله اجرا درخواهند آمد یا مثل همیشه 

در حد حرف باقی می مانند!
بان��وان مورد مهم دیگری اس��ت که از چش��مان 
خس��روی وفا دور نمانده و تأکید ک��رده که باید 
برای سهم بانوان از بازی های آسیایی نگاه ویژه ای 
داشته باش��یم و برای اعزام آنها نس��بت به آقایان 
س��هم بیش��تری در نظر بگیریم. بانوانی که طی 
س��ال های اخیر حضوری فعال در ورزش داشته 
و افتخارات بسیاری کسب کرده اند، اما این روزها 
به دلیل عدم پرداخت پاداش ها و عملی نش��دن 
وعده ه��ای پرتعداد به صف ورزش��کاران گله مند 

اضافه شده اند. 
   بررسی کیفی رشته های ورزشی

مناف هاش��می، دبیرکل کمیته ملی المپیک که 
سرپرس��تی کاروان اعزام��ی ایران ب��ه بازی های 
آس��یایی هانگژو را نیز ب��ه عه��ده دارد از تدوین 
دستورالعمل اعزام کاروان ورزشی ایران به هانگژو 
در این جلس��ه خبر می دهد: »با توج��ه به اینکه 
سیاست  ستاد عالی بازی های المپیک، پارالمپیک، 
آسیایی و پاراآسیایی، اعزام کیفی کاروان ورزشی 
ایران است، تمامی رشته های ورزشی اعلام شده 
توس��ط کمیته برگزاری بازی ها برای شرکت در 
این رویداد مورد ارزیابی قرار می گیرند. رشته های 

ورزش��ی بر مبنای س��ابقه حضور و نتایج کسب 
ش��ده در بازی های پیش��ین، بازی های المپیک، 
مس��ابقات قهرمانی جهان و مس��ابقات قهرمانی 
آسیا، رشته های ورزشی حسب مصوبه ستاد عالی 
در سه گروه سازماندهی می شوند. گروه نخست، 
رشته های مدال آور هستند که با ظرفیت حداکثری 
اعزام می شوند. گروه دوم، گروه شانس مدال هاست 
که تعداد نفرات و موارد مسابقه این رشته ها را ستاد 
عالی تعیین می کند. گروه سوم رشته هایی هستند 
که اعزام آنها در قالب گروه های یک یا دو  منوط به 
کسب امتیاز ماده5 این دستورالعمل در خصوص 
این گروه مدنظر ق��رار خواهد گرفت. البته در این 
بین شاخص های اختصاصی هم برای رشته های 
انفرادی غیررکوردی، رشته های انفرادی رکوردی 

و  رشته های تیمی پیش بینی شده است.«
   یک روز هم نباید به تأخیر بیفتد

غفور کارگری، رئیس کمیته پارالمپیک نیز با مهم 
خواندن رقابت ه��ای هانگژو خواس��تار حمایت و 
سرمایه گذاری روی این رقابت ها شد: »تمام مسائل 
مربوط به این رویداد یک روز ه��م نباید به تأخیر 
بیفتد. بر ای دستیابی به مدال های خوش رنگ در 
بازی های آسیایی باید توجهی خاص به اعتبارات 
فدراسیون ها داشته باشیم. لذا پیشنهاد می کنیم 
بحث هانگژو و سرمایه گذاری در این رویداد مهم 
را جدی بگیریم. فاکتوره��ای مختلفی در ورزش 
ایفای نقش می کند و تک تک فدراس��یون ها باید 
براس��اس وضعیت ورزش��کاران و بررسی شرایط 
رقبا تعیین هدف داشته باش��ند تا بتوان بهترین 
نتیجه را کسب کرد. اما برای رسیدن به این مهم، 
همس��و بودن وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک، 
پارالمپیک و فدراسیون ها موجب می شود بتوانیم 

تیم ملی قوی و با کیفیتی را به بازی های آسیایی 
هانگژو اعزام کنیم.«

   پرداخت کمک هزینه 
در صورت تأمین منابع!

س��جادی، وزیر ورزش که این روزها در آس��تانه 
اس��تیضاح اس��ت و روی لبه تیغ ق��رار گرفته با 
تأکید بر اینکه وزارت از هم��ه ظرفیت ها، ایده ها 
و برنامه های جدیدی که خسروی وفا و تیم همراه 
او در کمیته مل��ی المپیک ارائ��ه دادند در جهت 
پیشبرد و پیشرفت ورزش اس��تفاده خواهد کرد، 
تبیین ش��اخصه های اعزام به بازی های آسیایی 
و پاراآسیایی را مهم ترین دس��تاورد جلسه ستاد 
برگ��زاری ای��ن رقابت ه��ا خوان��د: »در رابطه با 
شاخص ها صحبت های زیادی انجام شد و انتخاب 
فدراسیون ها و رشته هایی که طبق شاخص های 
تعیین ش��ده می توانند جواز حضور در بازی های 
آسیایی را به دست آورند بی شک بهترین دستاورد 
این جلس��ه بود. موضوع پاداش و حقوق احتمالی 
برای ورزش��کاران آس��یایی نیز مطرح شد و اگر 
بتوانیم منابع لازم را داشته باشیم برای بازی های 
آس��یایی نیز همانند ورزش��کارانی ک��ه موفق به 
کسب سهمیه المپیک شده اند و در اردوها حضور 
دارند کمک هزینه پرداخت می شود. اما بحث در 
خصوص  پاداش روی سکو به جلسه بعدی موکول 
شد، ولی پاداش دیگر که به مدال آوران پرداخت 
می شود، طبق آیین نامه است. برای همه رشته ها 
طبق جدول پاداش ها مشخص شده که چه مقدار 
پرداخت ش��ود. زمانی پرداخت ای��ن پاداش ها به 
صورت سکه بود، ولی به دلیل تغییرات مبلغ سکه 
در چند سال گذشته، سکه حذف شد و به صورت 

امتیاز پاداش ها پرداخت می شود.«
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شیوا  نوروزی

شیوا  نوروزی

بهروز عطایی، س��رمربی تیم ملی والیبال با انتقاد از برگزاری فشرده 

شمیم رضوان 
      چهره

رقابت های لیگ از مصدومیت ملی پوشان ابراز نگرانی کرد: »چه ایرادی 
دارد لیگ پس از نوروز به پایان برسد، 

هیچ لیگی در دنیا در پنج ماه برگزار نمی شود. قبل از برنامه ریزی 
برای لیگ باید می دیدیم سیاست تیم ملی چیست. لیگ کوتاه مدت 
نمی تواند به تیم ملی کمک کند و حتی نتیجه معکوسی خواهد 
داشت. با برگزاری لیگ به صورت فشرده، تیم ملی متضرر می شود. 
ما نهایتاً ۲۰ بازیکن تراز اول برای حضور در تیم ملی داریم و اگر دو، 

س��ه بازیکن ملی پوش مصدوم ش��وند، آن وقت است که به 
مش��کل خواهیم خورد، چراکه یک پیچ خوردگی مچ پا 

حداقل ۱۰ هفته  بازیک��ن را از میادین دور می کند.« 
عطایی که به طور همزمان سرمربی تیم ملی والیبال 
و همچنین تیم هراز آمل اس��ت از نزدیک ش��اهد 
مشکلات برگزاری فشرده رقابت های لیگ است. 

رقابت هایی که ب��ه گفته او اگرچ��ه نیم فصل 
نخست به دلیل بازگشت بازیکنانی چون 

میثم صالحی، علی اصغر مجرد، جواد 
کریمی و محمد موسوی کیفیت بالایی 

داشته، اما فشردگی آن در دور برگشت به 
دلیل بالا رفتن احتمال مصدومیت بازیکنان به 

ضرر تیم ملی است!

دستردشطرنجبازانایرانبهسینهصهیونیستها

نگرانیعطاییازفشردگیلیگوالیبال

شطرنج بازان ایران از رویارویی با نمایندگان رژیم صهیونیستی سر        خبر
باز زدند. بردیا دانش��ور و پویا ایدنی، دو ملی پ��وش ایران در جریان 
مسابقات جهانی شطرنج سریع و برق آسا که در کاخ ورزشی آلماتی قزاقستان در حال برگزاری است 
به حریفانی از رژیم غاصب صهیونیستی برخوردند که از رویارویی با آنها خودداری کردند. پویا ایدنی، 
نماینده ایران در این مسابقات با کسب دو پیروزی، دو شکست و یک تساوی، ۲/5 امتیازی شد و در 
رده ۹۱ این رقابت ها قرار گرفت. او در دور چهارم این مسابقات مقابل شطرنج باز رژیم صهیونیستی 
حاضر نشد. بردیا دانشور دیگر ملی پوش جوان ش��طرنج ایران نیز در دور سوم مقابل نماینده رژیم 
صهیونیستی حاضر نشد. دانشور در دو بازی به پیروزی رسید، در دو مسابقه شکست خورد و در یک 

رقابت نیز به تساوی دست یافت تا با ۲/5 امتیاز در رده ۹۹ قرار بگیرد.

سجادی در یک قدمی استیضاح

وزیر ورزش و جوانان در یک قدمی استیضاح قرار 
دارد. عملکرد پرانتقاد حمید س��جادی به جایی 

رس��یده که نمایندگان مجلس دوباره چاره ای 
جز طرح استیضاح ندارند. سجادی با اینکه این 
اواخر دست به تغییراتی زده و برخی از معاونانش 
را عوض کرده، اما مشکلات ورزش به قدری زیاد 
است که با چند تغییر و جابه جایی نمی توان آنها 
را مرتفع ک��رد. این در حالی اس��ت که در حوزه 
جوانان نیز بهارستان نشینان انتقادهای زیادی 
از س��جادی دارن��د. نکته عجی��ب اینکه حمید 
س��جادی از بدو ورودش به وزارتخانه، پرحاشیه 
ظاهر شده و هرگز نیز به انتقادها و دلسوزی های 
کارشناس��ان ورزش توجهی نکرده است. طبق 
اعلام نمایندگان، محورهای اصلی استیضاح وزیر 
ورزش عبارتند از: نابسامانی  در فدراسیون های 
ورزشی و عدم ثبات در فدراسیون ها، عدم توجه 
به توس��عه زیرس��اخت ها و امکانات ورزشی در 

شهرها و اس��تان ها، عدم توجه به قهرمانان ملی 
و حل مش��کلات آنها و عدم توجه ب��ه جوانان و 
مشکلات آنها و همچنین درس��ت اجرا نکردن 
قان��ون جوانی جمعی��ت. تبعیض ه��ای فراوان 
بی��ن رش��ته های مختل��ف در حالی اس��ت که 
پرداخت پ��اداش نجومی ب��ه فوتبالی ها صدای 
همه را درآورد و قهرمانان و مدال آوران از برخورد 
تبعیض آمیز وزارت گلایه کردن��د. علاوه  بر این 
وزارت عزمی برای برگزاری مجامع انتخاباتی و 

نجات فدراسیون ها از بلاتکلیفی ندارد! 
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی از ارائه طرح استیضاح حمید سجادی، 
وزیر ورزش و جوانان به هیئت رئیس��ه مجلس 
شورای اسلامی خبر داد. احمد راستینه با تأکید 
بر این موضوع اظهار داشت: »این استیضاح در 

۱۲ محور و ب��ا 5۱ امضا تقدیم هیئت رئیس��ه 
مجلس شورای اسلامی شد. پس از اعلام وصول 
طرح اس��تیضاح س��جادی در صحن مجلس، 
محورهای اس��تیضاح را مط��رح خواهم کرد.« 
رئیس کمیته تربیت بدنی کمیسیون فرهنگی 
مجلس در ادامه اف��زود: »بر اس��اس آیین نامه 
داخلی مجلس شورای اس��لامی، هیئت رئیسه 
مکلف است نس��بت به اعلام وصول استیضاح و 
ارسال آن به کمیس��یون فرهنگی اقدام کند. با 
توجه به خدمات ارزشمند رئیس جمهور انتظار 
می رود در حوزه ورزش و جوانان با ترمیم کابینه، 
خدمات دولت بیش��تر از گذش��ته ارائه شود.« 
کاروان ورزش کشور سال  آینده باید در بازی های 
آسیایی و پاراآسیایی ش��رکت کند و مسابقات 

کسب سهمیه المپیک نیز در پیش است.

 بهارستان نشینان

 برای نجات ورزش 

دست  به کار شدند
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حمید سجادی درددل های شاگردان وویوویچ را شنید

درخواستهندبالیها
برایحمایتویژه

تیم ملی هندبال ایران برای موفقیت در رقابت های قهرمانی جهان ۲۰۲3 
کار سختی پیش رو دارد. شاگردان وسلین وویوویچ در رقابت های لهستان – 
سوئد، در گروه A به ترتیب به مصاف شیلی )۲۲ دی(، مونته نگرو )۲4 دی( 
و اسپانیا )۲6 دی( خواهند رفت. اردوی تیم ملی در خانه هندبال در حال 

برگزاری است و روز دوشنبه وزیر ورزش از اردوی این تیم بازدید کرد. 
درخواس��ت اصلی هندبالی ها از حمید س��جادی،  حمایت و ن��گاه ویژه 
وزارت ورزش به این رش��ته بود. علیرضا پاکدل، رئیس فدراسیون از عدم 
توجه به هندبال به رغم درخش��ش های گذش��ته انتقاد ک��رد: »بازیکنان 
تیم ملی به عنوان سربازان کش��ور تلاش می کنند تا بهترین عملکرد خود 
را در رقابت های قهرمانی جهان داشته باشند. اگرچه گروه سختی داریم، 
اما ا ن ش��اءالله با همه وجود تلاش خواهند کرد تا نتیجه خوبی را به دست 
آورند. فدراسیون هندبال نیاز به توجه بیشتری دارد. با وجود موفقیت های 
چشمگیری که کسب کرده ایم، آنطور که باید هندبال مورد توجه قرار نگرفته 

است و امیدوارم این رشته ورزشی بیشتر مورد توجه قرار گیرد.« 
    

گلر اول تیم ملی به نمایندگی از همه اعضای تیم انتقاد بازیکنان را به گوش 
وزیر رساند. محمد سیاوشی با اشاره به بازی های سخت  پیش رو گفت: »در 
مسابقات قهرمانی جهان در گروه دشواری قرار گرفته ایم و بازی های سختی 
در پیش داریم. در این مدت شاهد حمایت های وزیر به عنوان مدیری که 
خود از جنس ورزشی بوده، هس��تیم و خوشبختانه در هندبال کشور نیز 
شاهد رخ دادن اتفاقات خوبی هستیم و این نتایج ارزشمند با تلاش های 
ریاس��ت فدراس��یون و حمایت های صورت گرفته بوده است. امیدواریم 
حمایت هرچه بیشتر از رشته هندبال صورت پذیرد و خواستار آن هستیم 
که قبل از اعزام به مسابقات قهرمانی جهان بیش از پیش از تیم ملی حمایت 
شود. موفقیت های به دست آمده در دو سال اخیر با حمایت و پشتیبانی 
فدراسیون هندبال حاصل شده و البته در پشت صحنه نیز شاهد همراهی 
و حمایت کمیته ملی المپیک و وزارت بوده ایم. با وجود همه دشواری ها 
تلاش می کنیم به مرحله بعدی مس��ابقات قهرمانی جهان صعود کنیم و 

خواستار حمایت شما پیش از اعزام تیم ملی هستیم.«
وسلین وویوویچ، سرمربی تیم ملی با تأکید بر اینکه قول مدال نمی دهد، 
اظهار داشت: »برای من افتخار است که س��رمربی تیم ملی ایران هستم. 
ایران مردم بسیار خوب و کشور زیبایی دارد و در این مدت نیز به خوبی از 
سوی مردم ایران میزبانی شده ام. در مسابقات قهرمانی جهان کار سختی 
داریم. قول مدال نمی دهم، اما قول می دهم با صددرصد ظرفیت خود در 
این مسابقات بجنگیم. سطح مسابقات قهرمانی جهان متفاوت است. نیاز به 

حمایت هرچه بیشتر فدراسیون هندبال در این مسیر داریم.«

دولت و مجلس هم کمک کنند!

VARتحمیلهزینه20میلیاردی
بههرباشگاه

ورزشگاه های فوتبال ایران برای برگزاری دیدارهای لیگ  برتری باید مجهز 
به سیستم کمک داور ویدئویی شوند. فدراسیون فوتبال در تلاش است با 
برگزاری نشست با مدیران باشگاه ها، آنها را برای خرید این سیستم مجاب 
کند. طبق اعلام مسئولان، شرکت طرف قرارداد مشخص شده و مشکل 

اصلی هزینه  سرسام آوری است که باشگاه ها باید آن را بپردازند. 
    

اینگونه که مدیر روابط عمومی فدراسیون می گوید باشگاه های صنعتی مشکلی 
بابت پرداخت هزینه سنگین خرید تجهیزات VAR ندارند. امیرمهدی علوی 
در خصوص نشست اخیر مدیران باشگاه ها اظهار داشت: »متعاقب برنامه ریزی 
صورت گرفته جلسات مرتبط با موضوع سیستم کمک داور ویدئویی بخش 
اعظمی از اهداف این روزهای فدراسیون فوتبال را تحت الشعاع خود قرار داده 
است. بر این اساس، دبیرکل فدراسیون فوتبال به عنوان مدیر پروژه کمک داور 
ویدئویی با زیرمجموعه های مرتبط به صورت روزانه جلسات متعددی را برگزار 
می کند. باشگاه های فولاد خوزستان، سپاهان و ذوب آهن اصفهان به عنوان 
پیشگامان موضوع تجهیز ورزشگاه هایش��ان به تکنولوژی VAR را مطرح 
کرده اند. امیدواریم با توجه به عزم به وجود آمده در این باره ش��اهد استفاده 

تمامی ورزشگاه ها در آینده از این تکنولوژی باشیم.«
مدیرعامل باشگاه آلومینیوم خواستار کمک مجلس و دولت برای تأمین 
بودجه خرید و راه اندازی VAR ش��د. محمد رجائیان بع��د از حضور در 
نشست روز دوشنبه اظهار داشت: »فدراسیون فوتبال با برگزاری جلسه ای 
نسبت به راه اندازی VAR در ورزشگاه ها تأکید داشت و از باشگاه های لیگ 
برتری خواست به این موضوع توجه کنند، اما نسبت به هزینه آن اشاره ای 
نکرده است. باشگاه ها ملزم به راه اندازی VAR خواهند شد و برای گرفتن 
مجوز حرفه ای نیز این مس��ئله ضرورت دارد. باشگاه ها باید طبق کیفیت 
مدنظر فیفا و استانداردهای فدراسیون این سیستم را راه اندازی کنند و در 
ورزشگاه ها وجود داشته باش��د، اما این کار هزینه زیادی دارد. فقط حدود 
3۰۰ هزار دلار بابت تجهیزات راه اندازی این سیستم در ورزشگاه ها نیاز است 
و این مبلغ جدا از بحث زیرساخت های آن خواهد بود. در کل هر باشگاه باید 
حدود ۲۰ میلیارد تومان هزینه کند تا بتواند این سیستم را داشته باشد که 
رقم بسیار سنگینی است. این مبلغ سنگین در بودجه ابتدای سال باشگاه ها 
دیده نشده است و فقط برخی تیم های متمول توانایی انجام این کار را دارند 
و خیلی راحت می توانند آن را انجام دهند، ولی باید در نظر گرفت که همه 
باشگاه ها صنعتی نیستند و برخی تیم ها در هزینه اولیه خود مانده اند. بحث 
راه اندازی VAR در ورزشگاه ها یک موضوع ملی است. انجام این کار نیاز به 
عزم ملی دارد و نیازمند است تا دولت و نمایندگان مجلس هم به این مسئله 
کمک کنند. نمایندگان مجلس که اظهارنظرهای جالبی درباره فوتبال دارند 

باید بودجه بگذارند و در این خصوص کمک کنند.«

بازهماعزامکیفی؟!

رونالدو-النصرازواقعیتتادروغ!
قاب

فريدون حسن

خشکاندنریشهورزش
با»اعزامکیفی«

برنامه اعزام کیفی به مسابقات جهانی و قاره ای یکی از پرشائبه ترین 
و حتی مشکوک ترین طرح هایی اس��ت که طی یک دهه گذشته در 
ورزش کشور مطرح شده و باعث ضرر و زیان کمی و کیفی و جلوگیری 
از شکوفایی اس��تعدادهای ناب ورزش ایران شده است، برنامه ای که 

رشد و ریشه ورزش ایران را هدف گرفته است.
باز هم بازی های آسیایی و با زهم وعده و وعید و برنامه های همیشگی. 
اصلًا انگار رسم مسئولان ورزش کشور است که اینگونه با روح و روان 
ورزش��کاران افتخارآفرین و مدال آور ایران بازی کنن��د. تفاوتی هم 
نمی کند متعلق به کدام جناح سیاسی باش��ند، هیچ تفاوتی به حال 
قهرمانان واقعی ورزش ای��ران نمی کند، آقایان چنان غرق در فوتبال 
هستند که بقیه را اصلًا نمی بینند. نمونه هایش هم تا دلتان بخواهد 
زیاد است، مثل همین وعده و وعیدهایی که پیش از بازی های آسیایی 
یا المپیک به ورزشکاران داده می شود و هیچ کدام هم به درستی عملی 
نمی شود. تفاوت تنها در ش��دت و ضعف آنهاست، مثل همین طرح 
اعزام کیفی به مسابقات که اتفاقاً این یکی چون تیشه به ریشه ورزش 

می زند، به درستی اجرا می شود.
»اعزام های کیفی« یک طرح من درآوردی در ورزش ایران است که در 
هر دولتی با بهانه های مختلف اجرا می شود. یکی کمبود بودجه را بهانه 
می کند و دیگری مدال آوری را! اما در هر دو صورت این ورزش��کاران 
هستند که ضربه می خورند. اعزام کیفی کاروان را تنها و تنها در ورزش 
ایران می توانید پیدا کنید. ش��اید اگر این اصطلاح و روش اعزام را در 
جای دیگری عنوان کنید بی تردید با تعجب نگاهتان  کنند، اما اینجا 
در ورزش ایران فعلًا »مد« شده و همه دم از اعزام کیفی می زنند بدون 
اینکه متوجه عواقب آن برای ورزشکارانی باشند که با زحمت زیاد خود 

را آماده حضور در رویدادهای جهانی و آسیایی می کنند.
از دو بهانه گفتیم که هر کدام مس��خره تر از دیگری است. آن عده که 
کمبود بودج��ه را دلیلی برای اعزام های کیفی عن��وان می کنند باید 
پاس��خ بدهند چگونه ممکن اس��ت برای س��ه بازی تیم ملی فوتبال 
در جام جهانی میلیاردها میلیارد هزینه ش��ود، ام��ا وقتی پای اعزام 
ورزشکاران به بازی های آسیایی وسط می آید ناگهان بودجه ها صفر 
می ش��ود و کفگیر وزارت ورزش و کمیته ملی المپی��ک به ته دیگ 
می خورد؟ چطور برای پ��اداش برد یک بازی دوس��تانه فوتبال پول 

هست، اما برای بقیه نه!
اما آن عده که دم از ش��انس مدال آوری می زنند، جالب اس��ت که در 
طول تاری��خ ورزش ایران مدال ه��ای بازی های آس��یایی و المپیک 
توسط ورزش��کارانی کس��ب ش��ده که قبل از اعزام در داخل کشور 
کسی حتی تصور دریافت مدال از سوی آنها را نداشت. آمارها نشان 
می دهد همیش��ه در جاهایی که توقع موفقیت داش��تیم کار خاصی 
انجام نداده ایم و در عوض آنجا که امید چندانی به آن نبس��ته بودیم 
افتخارآفرین شد ه ایم. اصلًا تمام کشورها س��عی می کنند با افزایش 
نفرات اعزامی به مسابقات شانس مدال آوری خود را بالا ببرند، اما ما 
دقیقاً برخلاف تمام دنیا می خواهیم با کاهش نفرات اعزامی به این مهم 
دست پیدا کنیم که خب همیشه هم نتیجه عکس حاصل شده است و 
نمونه آخرش هم همین وزنه برداری قهرمانی جهان که با اعزام کیفی 

شانس های کسب مدالمان رفتیم و تقریباً دست خالی برگشتیم!
بگذریم که بیان این مسئله از سوی مس��ئولان ورزش کشور تا چه 
میزان با روح و روان ورزشکاران بازی می کند و چه تأثیرات مخربی 
روی روند آماده سازی آنها دارد. یک ورزشکار با امید حضور در چنین 
رقابت های بزرگی تلاش می کند، س��ختی های حضور در اردوهای 
شبانه روزی و مسابقات تدارکاتی و دوری از خانواده را به جان می خرد 
تا بتواند خود را در بالاترین سطح ورزش جهان و قاره نشان دهد، اما 
مسئولان ورزش به راحتی آب خوردن با مطرح کردن مسئله اعزام 
کیفی تمام زحمات این ورزش��کاران را به ب��اد می دهند، بدون 

اینکه نتیجه لازم را از اعزام مثلًا کیفی خود بگیرند.
مسئولی که به راحتی از اعزام کیفی حرف می زند باید توجه 
داشته باشد که با این طرح چگونه آینده ورزشکاران کشور 
را به تباهی می کش��اند و در نهایت هم منجر ب��ه کوچ آنها 
می شود، چراکه ورزشکار وقتی ببیند به رغم تمام تلاش ها 
دیده نمی ش��ود و جایی در تیم های ملی ن��دارد به ناچار به 
جایی کوچ می کند که حداقل فرصت حضور در مس��ابقات 

بین المللی نصیبش شود.

هفته شانزدهم لیگ برتر بسکتبال کش��ور با برتری تیم های 
بالای جدولی مقاب��ل حریفان به پایان رس��ید. بازی های این 
هفته با پیروزی ۹4 بر 74 شهرداری گرگان مقابل صنعت  مس 
کرمان آغاز شد تا گرگانی ها به صدرنشینی خود ادامه دهند. 
کاله مازندران، تیم دوم جدول هم با حساب 8۲ بر 75 مقابل 
رعد پدافند هوایی پیروز شد و ذوب آهن تیم رده سوم جدول 
هم با حساب ۹۰ بر 6۲ مقابل صنایع هرمزگان به برتری رسید. 
در سایر بازی ها؛ صنعت مس 6۲ بر 57 مغلوب میهمان خود 
نبوغ اراک ش��د، آویژه صنعت مش��هد هم 74 بر 7۰ نتیجه را 
به میهمان خود نفت آبادان واگذار ک��رد و در نهایت مهرام با 
حساب 8۰ بر 7۱ میزبان خود توفارقان آذرشهر را از پیش رو 
برداشت. در جدول رده بندی ش��هرداری گرگان با 3۰ امتیاز 
صدرنشین است و تیم های کاله و ذوب آهن نیز با ۲8 امتیاز در 

تعقیب این تیم هستند.

پیروزیبالانشیناندرلیگبرتربسکتبال
اشرف رامین
      بازتاب

دنیا حیدری
      گزارش  یک


